



សេចក្តីថ្លែងការណ៍

**ខេមបូឌាអ៊ីនធឺណេតសាវ័ន្យធានាសុខុមាលភាពដល់អ្នកសារព័ត៌មានដែលបានរាយប្រហារ
មកលើអ្នកសារព័ត៌មានក្នុងខេត្តសៀមរាបមកផ្តន្ទាទោសតាមផ្លូវច្បាប់**

ក្នុងពេញ ថ្ងៃទី ១៦ ខែមីនា ឆ្នាំ ២០២១ - សមាគមសម្ព័ន្ធអ្នកសារព័ត៌មានកម្ពុជា (ហៅកាត់ថា ខេមបូឌា) ប្រកាសទោសចំពោះជនល្មើសដែលបានវាយដំលើអ្នកសារព័ត៌មានកាលពីយប់ថ្ងៃទី ១៤ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២១នេះ ហើយស្នើឱ្យអាជ្ញាធរក្នុងខេត្តនេះចាប់ខ្លួនជនដែលមកផ្តន្ទាទោសទៅតាមផ្លូវច្បាប់។

កាលពីវេលាម៉ោង ១២:៣០ នាទីយប់ឈានចូលថ្ងៃទី ១៤ ខែមីនា ឆ្នាំ ២០២១ នៅចំណុចភូមិប្រាសាទបេងមាលា ឃុំបេងមាលា ស្រុកស្វាយលើ ខេត្តសៀមរាប មានករណីអំពើហិង្សាមួយកើតឡើងចំពោះចាងហ្វាន់កាសែត អាណាចក្រខ្មែរឈ្មោះ ប្រន ស៊ាន ដែលកំពុងសម្រាកនៅតាមផ្លូវធ្វើដំណើររបស់លោកពីខេត្តព្រះវិហារឆ្ពោះទៅកាន់ខេត្តសៀមរាប។ បើតាមលោក ប្រន ស៊ាន ហេតុការណ៍នេះបានបង្កឡើងដោយជនមិនស្គាល់មុខមួយក្រុម មានគ្នា ២នាក់ ប្រដាប់ដោយដំបងឈើ ។ លោក ប្រន ស៊ាន បានទទួលរងរបួសធ្ងន់ត្រង់ក្បាល ដៃ ជើង បាក់ខ្នងច្រមុះ និងបាក់ធ្មេញហើយគាត់កំពុងសម្រាកព្យាបាលនៅគ្លីនិកឯកជនមួយក្នុងខេត្តសៀមរាប។

នេះមិនមែនជាលើកទី១ទេ ដែលអ្នកសារព័ត៌មានដែលកំពុងដើរតួនាទីសំខាន់ក្នុងការរាយការណ៍ពីបទល្មើសព្រៃឈើ និង បទល្មើសផ្សេងៗទៀតនៅក្នុងសង្គម ត្រូវទទួលរងនូវការគំរាមកំហែង និង វាយដំ ។

កាលពីខែកញ្ញា ឆ្នាំ ២០២០ កន្លងទៅ អ្នកសារព័ត៌មានអនឡាញចំនួន៤នាក់ បានទទួលរងគ្រោះដោយករណីអំពើហិង្សាមួយ នៅចំណុចផ្លូវបំបែកចូលច្រកទ្វារព្រំដែនបឹងជ្រោង ស្រុកមេមត់ ខេត្តត្បូងឃ្មុំ ដែលបានបង្កឡើងដោយជនមិនស្គាល់មុខមួយក្រុម មានគ្នា៥ទៅ៧នាក់ ប្រដាប់ដោយ កាំបិត ពូថៅ និងដំបង និងបានធ្វើឱ្យអ្នកសារព័ត៌មានម្នាក់ក្នុងចំណោម៤នាក់រងរបួសធ្ងន់ត្រង់ធ្មេញជំនីរ និងម្នាក់ទៀតរងរបួសស្រាល។ រហូតមកដល់ខែមីនា ឆ្នាំ ២០២១នេះ អាជ្ញាធរនៅតែមិនទាន់អាចដកមុខរកជនល្មើសមកផ្តន្ទាទោសទៅតាមច្បាប់នៅឡើយ។



ក្នុងរយៈពេលពីរខែកន្លះដើមឆ្នាំ ២០២១ នេះ ខេមបូឌា រកឃើញថា មានអ្នកសារព័ត៌មានសរុបចំនួន ៩នាក់បានទទួលរងនូវការធ្វើទុក្ខបុកម្នេញក្នុងរូបភាពផ្សេងៗ រួមមានការប្រើអំពើហិង្សា ការគំរាមកំហែង ការរើសអើង ការចាប់ខ្លួន និងពាក្យបណ្តឹងពីតុលាការ។

នាយកប្រតិបត្តិសមាគមសម្ព័ន្ធអ្នកសារព័ត៌មានកម្ពុជា (ខេមបូឌា) លោក ណុប រី មានប្រសាសន៍ថា៖ « យើងមានការព្រួយបារម្ភយ៉ាងខ្លាំងចំពោះអំពើនិរន្តរភាពដែលបន្តកើតមានឡើង ហើយដោយសារតែមិនមានការចាប់ខ្លួនជនដែលមកផ្តន្ទាទោស ធ្វើឱ្យអ្នកសារព័ត៌មានត្រូវបានវាយដំ និងទទួលរងហិង្សាផ្សេងៗជាបន្តបន្ទាប់។

ស្របពេលអ្នកសារព័ត៌មានដែលតាមដានបទល្មើសព្រៃឈើទទួលរងនូវការវាយដំ ខេមបូឌាក៏បានកត់សម្គាល់ដែរថា អ្នកសារព័ត៌មានដែលរាយការណ៍និងបញ្ចេញមតិទាក់ទងនឹងការរាលដាលនៃជំងឺកូវីដ១៩ ក៏កំពុងតែទទួលរងការបង្ក្រាបផងដែរ។

ចាប់ពីខែមករា ដល់ដើមខែមីនា ឆ្នាំ២០២១ ខេមបូឌាបានពិនិត្យឃើញថា ក្រសួងព័ត៌មានបានលុបចោលអាជ្ញាប័ណ្ណសារព័ត៌មានយ៉ាងហោចណាស់បី។ កាលពីថ្ងៃទី២៥ ខែកុម្ភៈ ក្រសួងព័ត៌មានបានលុបចោលអាជ្ញាប័ណ្ណកាសែតអង្គរធួដេ ដែលមានម្ចាស់ឈ្មោះ អ៊ុំង គង្គា ហើយដំណើរការដោយជនជាតិចិន ឈ្មោះ សេន កៃដុង (Shen Kaidong)។ នៅថ្ងៃទី១២ ខែមីនា ក្រសួងព័ត៌មានបានប្រកាសលុបចោលអាជ្ញាប័ណ្ណគេហទំព័រ ឈ្មោះ សានព្រំព័ត៌មាន (www.sanprum-news.com) ដែលបានផ្តល់ឱ្យលោកស្រី ស៊ី សុភ័ក្រ ហើយមានលោក ព្រំ សាន អតីតទីប្រឹក្សាក្រសួងព័ត៌មានជាអ្នកគ្រប់គ្រង និងគេហទំព័រឈ្មោះបណ្តាញផ្សព្វផ្សាយ (www.live-daily.com) ដែលមានម្ចាស់អាជ្ញាប័ណ្ណឈ្មោះ ទេព រីរៈ។ សារព័ត៌មានទាំងបីនេះ គឺសុទ្ធតែទទួលរងការចោទប្រកាន់ថាបានផ្សព្វផ្សាយព័ត៌មានបំភ្លែតការពិត មានចេតនាទុច្ចរិតធ្វើឱ្យអន្តរាយដល់សុខភាពសាធារណៈ បង្កភាពច្របូកច្របល់ ចលាចលនៅក្នុងសង្គមដែលអាចធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ដល់សន្តិសុខជាតិ និងប៉ះពាល់ដល់កិត្យានុកូលភាពរបស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ដែលជាការបំពានយ៉ាងធ្ងន់ធ្ងរលើវិជ្ជាជីវៈ និងកិច្ចសន្យាដែលសាមីខ្លួនបានតម្កល់ទុកនៅក្រសួងព័ត៌មាន។



សមាគមសម្ព័ន្ធអ្នកសារព័ត៌មានកម្ពុជា
Cambodian Journalists Alliance Association

ខេមបូឌាសង្កេតឃើញថា ច្បាប់ស្តីពីរបបសារព័ត៌មានឆ្នាំ ១៩៩៥ មិនត្រូវបានយកមកប្រើប្រាស់ដើម្បីទាមទារឱ្យមានការផ្សាយកែតម្រូវឡើងវិញនោះទេ ជាពិសេសក្នុងករណីកាសែតអង្គរធួដេ។

ខេមបូឌាស្នើដល់ក្រសួងព័ត៌មានឱ្យពង្រឹងការអនុវត្តច្បាប់ស្តីពីរបបសារព័ត៌មាន ចំពោះការផ្សព្វផ្សាយទាំងឡាយណាដែលមានភាពឆក់ល្ងែង ខ្វះភាពគ្រប់ជ្រុងជ្រោយ ហើយធ្វើការស៊ើបអង្កេតឱ្យបានស៊ីជម្រៅនិងប្រកបដោយឯករាជ្យ មុនពេលធ្វើការព្រមាននិងមានវិធានការរដ្ឋបាលនានា។

ខេមបូឌាដែលមានសមាជិក សមាជិកា និងក្រុមប្រឹក្សាភិបាលជាអ្នកសារព័ត៌មានជាង ១០០នាក់ កំពុងចូលរួមយ៉ាងសកម្មនៅក្នុងការលើកកម្ពស់វិជ្ជាជីវៈ និងក្រុមសីលធម៌សម្រាប់អ្នកសារព័ត៌មាន និង កំពុងតែចូលរួមបម្រើផលប្រយោជន៍សាធារណៈតាមរយៈការលើកកម្ពស់សេរីភាពនិងសិទ្ធិទទួលបានព័ត៌មានរបស់ប្រជាពលរដ្ឋកម្ពុជា។

សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែម សូមទាក់ទង៖
លោក ណុប វី នាយកប្រតិបត្តិសមាគមសម្ព័ន្ធអ្នកសារព័ត៌មានកម្ពុជា (ខេមបូឌា)
ទូរសព្ទលេខ៖ ០១២ ៥១៩ ២៦១
អ៊ីមែល៖ ed@camboja.net